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Fabiánky Strašice opět mistryněmi ČR, aneb ohlédnutí 
za proběhlým mistrovstvím v českém lakrosu…

podrobnější informace uvnitř Barňáku.
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2. Informace:  RO byl předložen zápis z jednání VH 
sdružení POLYGON ze dne 11. 6. 2019. Valná hromada 
schválila nové stanovy a zakladatelské smlouvy, 
místopředsedou byl zvolen Jiří Hahner. VH dále schválila 
vyhlášení výběrového řízení na zajištění přepravy, využití či 
odstranění vybraných druhů odpadů. Od společnosti 
Marius Pedersen bude odkoupeno 43 nádob na odpady za 
cenu 63 tis. Kč. Zápis bude zveřejněn na webu obce.

1. Projednání zápisu z jednání ZO

Projednáno

Doklady a informace na vědomí

1. Informace:  RO byl předložen zápis ze sněmu DSO 
Horní Berounka ze dne 14. 6. 2019. Sněm se zabýval 
různými tématy, např. programovacím obdobím 2021+ 
(koordinace projektů), informací o výběrovém řízení pro 
stavbu cyklostezky RT 3 v Rokycanech (vítěz BAGGER 
BS, s.r.o. s cenou 5,686 mil. Kč, část prostředků budou 
hradit členské obce, Strašice 47 tis. Kč). Svazek obdržel 
dotaci 150 tis. Kč na projektovou dokumentaci cyklotrasy 
Rokycany – Klabava, z oslovených projektantů nikdo 
nabídku nepodal.  Tradiční cyklovýlet proběhne 
7. 9. 2019, cílové místo je Kemp Diana v Ejpovicích. Celý 
zápis bude zveřejněn na webu obce.

3. Informace:  Diakonie Západ zaslala na vědomí 
výroční zprávu za rok 2018.

1. Reagovat na náměty a podněty občanů (informace 
o stavu CT č. 3, ostatní bylo sděleno na jednání ZO).

2. Připravit podklady k prodeji části pozemku p.č. 1882/1 
a odkupu části pozemku p.č. 1880/3.

RO projednala Zápis z jednání ZO Strašice ze dne 
27. 6. 2019 a přijala opatření k realizaci přijatých usnesení.

3. Podepsat Smlouvu o vykonání přezkoumání 
hospodaření ÚSC Obec Strašice za rok 2019 
s auditorem Ing. Davidem Vičarem, IČ: 62628712.

4. Sepsat splátkový kalendář dle žádosti č.j. 684/19.

5. Zahájit jednání ohledně provedení kontroly 
technického stavu a seřízení redukčních ventilů 
vodovodu v obecních nájemních domech.

RO schvaluje opatření k realizaci přijatých usnesení 
z jednání ZO Strašice ze dne 27. 6. 2019. 

2. Kupní smlouva – kontejner

RO projednala návrh Kupní smlouvy mezi Obcí Strašice 
a Sdružením měst a obcí plzeňského kraje ohledně 

3pořízení kontejneru o objemu 24 m  za cenu 8.317 Kč. 
Jedná se o doplatek po uplynutí lhůty udržitelnosti dotace 
na pořízení tohoto kontejneru.

4. Smlouva o výkonu činnosti technického
    dozoru na stavbě

RO projednala informaci ohledně schválení poskytnutí 
účelové finanční dotace z rozpočtu Plzeňského kraje na 
vybavení hasičské jednotky ve výši 29.900 Kč. Zastupitel-
stvo Plzeňského kraje schválilo na svém zasedání dne 
10. 6. 2019, číslo usnesení 1130/19, poskytnutí účelové 
finanční dotace z dotačního titulu “Příspěvek na vybavení 
a opravy neinvestiční povahy“.

3. Smlouva o poskytnutí nadačního příspěvku 
     –  Nadace ČEZ

RO projednala Smlouvu o výkonu činnosti technického 
dozoru na stavbě s Ing. Ptáčkem. Dozor bude dohlížet na 
stavbu „Odvlhčení BD č.p. 490-491 ve Strašicích“. Cena 
činí 6.000 Kč za měsíc.

RO schvaluje Cenovou nabídku společnosti Pontex, 
spol. s r.o. na zpracování projektové dokumentace 
chodníku podél silnice II/117 za cenu 258.700 Kč bez 
DPH.

RO schvaluje Smlouvu o výkonu činnosti technického 
dozoru na stavbě „Odvlhčení BD č.p. 490-491 ve 
Strašicích“ s Ing. Alexandrem Ptáčkem, IČ: 45084718.

6. Cenová nabídka – Pontex, spol. s r.o.

RO projednala Smlouvu o poskytnutí nadačního příspěvku 
od Nadace ČEZ na realizaci dětského hřiště ve Dvoře. 
Příspěvek od nadace činí 100 tis. Kč.

RO schvaluje Smlouvu o poskytnutí nadačního pří-
spěvku č. OH 11_19. 

RO projednala cenovou nabídku na zpracování projektové 
dokumentace s návrhem termínu plnění ohledně 
vybudování chodníku do Dvora společně s rekonstrukcí 
komunikace od Libuše do Dvora. Součástí projektové 
dokumentace bude chodník podél silnice II/117, veřejné 
osvětlení a částečné zatrubnění Veského potoka. Cena za 
PD činí 258 tis. Kč bez DPH. Koncept PD bude zpracován 
do 30. 11. 2019.

5. Poskytnutí dotace na vybavení 
    JSDHO Strašice

RO schvaluje přijetí finanční dotace z rozpočtu 
Plzeňského kraje do rozpočtu obce Strašice ve výši 
29.900 Kč.

RO schvaluje Kupní smlouvu na pořízení velkoobjemo-
vého kontejneru.

Srpen 2019 - ROČNÍK XXVI

Zápis z Rady obce č. 13/07/19 (02.07. 2019)
J. Hahner, M. Straka
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RO projednala dodané cenové nabídky na opravu střechy 
nad pavilonem vedení školy. Nabídku předložil pan Vaniš 
a pan Frajt. Pan Vaniš nabídl provést opravu za 499 tis. Kč, 
pan Frajt nabídl provést opravu za 633 tis. Kč.

12. Zápis z jednání Komise životního prostředí

RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu 
na rok 2019 za H. Konvičkovou a R. Cichého, kteří se 
dlouhodobě pobývají v zahraničí.

RO projednala žádost o výměnu kotle na tuhá paliva za 
plynový. Kotel na tuhá paliva dle sdělení žadatelky 
nefunguje již pět let, na opravu neměla peníze, tudíž topila 
elektrickým přímotopem.

RO schvaluje žádost č.j. 817/19 s termínem ukončení 
smlouvy 31. 7. 2019. RO schvaluje záměr pachtu 
zahrádky č. 8 a č. 33.

7. Cenová nabídka – oprava střechy ZŠ Strašice

8. Cenová nabídka – innogy Energie, s.r.o.

RO schvaluje Cenovou nabídku č. ZP2019_1692_05.

9. Žádost o výměnu kotle – č.j. 808/19

Vzhledem k tomu, že na daném bytě vázne pohledávka, 
RO požaduje nejprve urovnání pohledávky, následně bude 
možné jednat o výměně kotle.

RO bere na vědomí žádost č.j. 808/19.

10. Žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu

RO schvaluje žádost č.j. 789/19.

RO schvaluje provedení opravy střechy na ZŠ Strašice 
panem Svatoplukem Vanišem, IČ: 65556615, za cenu 
499 tis. Kč včetně DPH.

RO projednala cenovou nabídku společnosti innogy 
Energie s.r.o. na dodávku plynu v roce 2021 pro společnost 
Služby obce Strašice s.r.o. Nabídková cena je výhodnější 
než pro rok 2019 i 2020.

11. Žádost o zrušení pachtu zahrádky – P. Vlček

RO projednala žádost o zrušení pachtu zahrádky č. 8 ve 
Strašicích. O zahrádku nemá žadatel již dále zájem. 
Rovněž bude zveřejněn záměr pachtu zahrádky č. 33, jejíž 
uživatel zemřel.

RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí 
ze dne 12. 6. 2019. Komise se zabývala problematikou 
vydatnosti pramene – přítoku do rybníčku u zahrádek, 
komise doporučila projednat zdroj vody s odborníkem. 
Komise se zabývala podnětem ohledně pravděpodobného 
výskytu klíněnky na stromech v sídlišti za radnicí. Komise 
doporučila listí hrabat a následně pálit či kompostovat, což 

13. Zápis z jednání Komise pro kulturu, 
      sport a turismus

14. Zápis z jednání Komise pro partnerské obce

15. Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro rozvoj 
obce Strašice ze dne 18. 6. 2019.

se dle sdělení zaměstnanců obce děje. Příští jednání 
komise proběhne 11. 9. 2019.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise životního 
prostředí ze dne 12. 6. 2019.

RO projednala zápis z jednání Komise pro kulturu, sport 
a turismus ze dne 24. 6. 2019. Komise se zabývala 
především organizací posvícení. Předběžný program bude 
zveřejněn v červencovém Barňáku. RO doporučila 
jmenovat jako dalšího člena komise pana Hojsáka.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro kulturu, 
sport a turismus ze dne 24. 6. 2019. RO jmenuje Petra 
Hojsáka členem Komise pro kulturu, sport a turismus.

RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
ze dne 24. 6. 2019. Komise se zabývala vyhodnocením 
výletu do Regensburgu a akcí Bahna. V rámci jednání 
komise se probírala podzimní akce Vandr Brdy, která se 
uskuteční 22. září. Příští jednání komise proběhne 
5. srpna.

RO bere na vědomí Zápis z jednání Komise pro 
partnerské obce ze dne 24. 6. 2019. 

RO projednala záspi z jednání Komise pro rozvoj obce ze 
dne 18. 6. 2019. Komise se mimo jiné zabývala formou 
opravy víceúčelového hřiště v areálu školy. Na hřišti bude 
nový gumový povrch, opravené oplocení, textilní sítě, 
vyznačena budou hřiště pro všechny dostupné sporty, 
včetně lakrosu, atd.). Komise se dále zabývala podobou 
dětského hřiště ve Dvoře a vlivem LED osvětlení na živé 
organismy. Rovněž zazněly připomínky některých členů 
komise.

16. Rozbor hospodaření – Služby obce 
       Strašice s.r.o.

RO projednala Rozbor hospodaření společnosti Služby 
obce Strašice s.r.o. k 31. 3. 2019. Celkové tržby činily 
4,775 mil. Kč, náklady byly ve výši 2,715 mil. Kč. Zisk 2,060 
mil. Kč je ovlivněn sezónností výroby tepla a roční fakturací 
stočného v lednu. ČOV vykázala zisk 653 tis. Kč. Skládka 
TKO vykázala zisk 200 tis. Kč., tepelné hospodářství bylo 
v zisku 1,303 mil. Kč.

RO schvaluje Rozbor hospodaření společnosti 
Služby obce Strašice s.r.o. k 31. 3. 2019. 

Srpen 2019 - ROČNÍK XXVI
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2. Žádost o sloučení zahrádek – J. Kenderová

RO schvaluje poskytnutí dotace ve výši 18.000 Kč dle 
žádosti č.j. 886/19.

Doklady a informace na vědomí

RO projednala žádost o sloučení zahrádek č. 11 a 12 na 
pozemku p.č. 1282/62. Žadatelka užívá obě zahrádky 
současně, stejně jako je užíval předchozí nájemce. Jedná 

2 2se o zahrádky o velikosti 100 m  a 50 m .

1. Informace:  RO byl předložen na vědomí zápis z jedná-
ní starosty obce, ředitelky MŠ a ředitele ZŠ Strašice 
ohledně budoucí vzájemné spolupráce těchto institucí.

RO projednala žádost o dotaci z rozpočtu obce Strašice na 
13. ročník cyklomaratonu pro veřejnost „Tour de Brdy – 
Velká cena obce Strašice“. Akce se uskuteční dne 
5. 10. 2019. Pořadatel požádal o dotaci ve výši 18.000 Kč 
na zajištění výsledkového servisu s startovních čísel pro 
účastníky, závodu od dětí po dospělé, propagaci a zajištění 
trati.

1. Žádost o dotaci z rozpočtu obce 
    – AC SPARTA PRAHA cycling z.s.

Projednáno

RO schvaluje žádost č.j. 897/19.

3. Žádost o pronájem koupaliště – D. Vild

RO projednala žádost o pronájem areálu koupaliště za 
účelem oslavy narozenin v termínu 17. 8.-18. 8.2019.

S ohledem na charakter lokality nebude RO tyto akce 
zakazovat, nutno však brát ohledy na místní zvyklosti, 
následný úklid lokality a dodržování nočního klidu.

4. Žádost o snížení poplatku za svoz odpadu 
    – Z. Šujan

RO projednala žádost o snížení nebo osvobození od 
poplatku za svoz komunálního odpadu za rok 2019. 
Žadatel byl z pracovních důvodů od 25.1.2019 do 6.7.2019 
v zahraničí.

RO schvaluje prominutí poměrné části poplatku za 
svoz odpadu za rok 2019 dle žádosti č.j. 889/19.

5. Žádost o zřízení parkovacího místa 
    – V. Šmídová

RO projednala žádost ohledně zřízení vyhrazeného 
parkovacího místa pro ZTP před domem č.p. 448. K žádosti 

RO bere na vědomí žádost č.j. 898/19.

6. Zavedení pečovatelské služby – č.j. 894/19

8. Rozpočtové opatření obce Strašice č. 5-2019, 
6-2019, 7-2019

RO schvaluje Rozpočtové opatření obce Strašice 
č. 5-2019. RO bere na vědomí Rozpočtové opatření 
obce Strašice č. 6-2019. RO schvaluje Rozpočtové 
opatření obce Strašice č. 7-2019.

je doložena průkazka ZTP.

RO schvaluje žádost č.j. 899/19. 

RO projednala návrh na zavedení pečovatelské služby 
– podávání jídla a pomoc při jídle.

RO schvaluje zavedení pečovatelské služby dle návrhu 
č.j. 894/19. 

7. Smlouva o použití pozemku – Jiří Halbych

RO projednala žádost o použití pozemku p.č. 1947/1 pro 
zřízení přípojky vodovodu a kanalizace pro objekt na 
pozemku st.p.č. 1145.

RO schvaluje Smlouvu o použití pozemku p.č. 1947/1 
za účelem zřízení přípojky vodovodu a kanalizace na 
st.p.č. 1145.

RO projednala Rozpočtová opatření obce Strašice. Roz-
počtové opatření č. 5-2019 obsahuje navýšení příjmů za 
prodeje budov a pozemku v hodnotě 3,160 mil. Kč a dotaci 
na opravu víceúčelového hřiště ve výši 200 tis. Kč. Dále 
jsou upraveny některé výdajové položky (doplatky za odběr 
elektrické energie atd.). Rozpočtové opatření č. 6-2019 
obsahuje navýšení výdajů o 1,5 mil. Kč na rekonstrukci 
víceúčelového hřiště. Rozpočtové opatření č. 7-2019 
zahrnuje prostředky na opravu interiéru radnice (malování, 
drobné zednické práce, oprava podlahy), navýšení 
prostředků na opravu střechy nad pavilonem družiny ve 
škole, pořízení zahradního traktoru, prostředky na údržbu 
areálu koupaliště, prostředky na likvidaci zanedbaných 
hrobů, úpravu míst pro bioodpad v bývalé ČOV v kasár-
nách, opravu kanalizačních šachet za areálem kasáren 
atd.

9. Žádost o pronájem – Záchranná služba BRDY

RO projednala žádost o pronájem části budovy č.p. 644 za 
účelem zřízení Záchranné služby Brdy, kterou bude 
provozovat nezisková organizace ve spolupráci s odborem 
zdravotnictví a ZZS Plzeňského kraje.

RO schvaluje záměr pronájmu části budovy č.p. 644 
dle žádosti č.j. 921/19. 

Srpen 2019 - ROČNÍK XXVI

Zápis z Rady obce č. 14/07/19 (17.07. 2019)
J. Hahner, M. Straka
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Společenská rubrika – červen/červenec 2019
Dne 24. června se dožil významného životního výročí pan 
Miloslav Orcígr. Nejstarší strašický občan oslavil 95. naro-
zeniny, ke kterým mu přišel poblahopřát starosta obce pan 
Jiří Hahner a zástupkyně Komise pro občanské záležitosti 
Věra Šnaiberková. Společně oslavenci popřáli hodně 
zdraví do dalších let.

Ve čtvrtek 27. června proběhlo v obřadní síní OÚ Strašice 
rozloučení dětí z mateřské školy.  Školku opustilo 24 bu-
doucích prvňáčků. Děti si připravily veselé vystoupení pro 
rodiče.  Od starosty obce obdržely drobné dárky.

paní Mgr. Naděždy Kahovcové poslední vysvědčení a jim 
také předal starosta obce dárek na památku.

Ve stejný den se rozloučili se základní školou žáci deváté 
třídy, kteří obdrželi z rukou třídní učitelky,

Dne 12. července oslavila krásné životní jubileum paní 
Miroslava Řeháčková, které k jejím devadesátým narozeni-
nám přijel poblahopřát starosta obce do Domova Harmonie 
v Mirošově. 
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2. BruTAL Praha 

4. Fabiáni Strašice 

Poslední červnový víkend se ve Strašicích konalo zakon-
čení lakrosové sezóny–mistrovství republiky v českém 
lakrose. Na MČR se kvalifikovaly podle umístění v ligové 
tabulce čtyři nejlepší ženské týmy a sedm mužských týmů. 
V obou kategorií měly Strašice své zástupce. 

3. Gusano Rojo 

Ženy měly medaili jistou, chtěly se však poprat o tu nej-
vzácnější. Finále proti Tyšunkám Seletice, které letos 
získaly ligový titul, bylo napínavé do samotného konce. 
Domácím Fabiánkám se ale podařilo udržet těsné vedení 
a skórem 9:8 dosáhly počtvrté v řadě na titul mistryň ČR.

5.Refugees 

Oba týmy čekaly v neděli těžké a důležité zápasy. Mužský 
tým v semifinále bohužel nestačil na loňské mistry z Hole-
šova a čekal ho odpoledne zápas o bronz. Před plnými 
tribunami a za hlasitého fandění diváků, se však strašickým 
nepodařilo získat pro Strašice bronz a podlehli tak papírově 
silnějšímu týmu Gusanu Rojo.

7. LC Highlanders Zábřeh

Muži: 

Od sobotního rána probíhaly zápasy v základních 
skupinách, ve kterých se oběma strašnickým týmům dařilo. 
Ženy si všemi vyhranými zápasy zajistily nedělní finále, 
muži dvěma výhrami a jednou prohrou postoupili do 
semifinále. 

Konečné pořadí týmů:

1.Iktočante Holešov 

6. 300 Lanžhot 

Za lakrosový oddíl chceme poděkovat všem divákům, kteří 
naplnili během turnaje tribuny, a Spartaku Strašice, pod 
jehož záštitou jsme mohli mistrovství uspořádat na domácí 
půdě.

Od září do června probíhá každou neděli od 17 hodin 
dětský lakrosový kroužek, na který je možné přihlásit děti 
starší 8 let. Po něm následují tréninky dospělých. Zájemci o 
lakros jsou vítáni!

Věra Buchová

Autor fotografií: Ivo Novák

V individuálních statistikách se prosadila Nikola Staňková, 
která byla vyhlášena nejlepší střelkyní, druhou nejlepší 
nahrávačkou turnaje a získala i nejvíce kanadských bodů z 
žen. Tradičně se dařilo i strašickým brankářům, kdy se 
Kamil Praum stal 3. nejlepším brankářem a Lucie Šujanová 
nejlepší brankářkou turnaje.

Srpen 2019 - ROČNÍK XXVI

Fabiánky Strašice opět mistryněmi ČR, 
aneb ohlédnutí za proběhlým mistrovstvím 

v českém lakrosu

Ženy: 

1.Fabiánky Strašice 

2.Tyšunky Seletice 

3. Cinzano Praha 

4. Paka Praha
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Nejsem sice vzděláním ekonom, nicméně takové ty 
základní věci nejen z ekonomie znám a docela dost jsem 
toho pochopil i za práce v tom rozpočtovém výboru ČNR, 
zejména v oblasti veřejných rozpočtů. Navíc dávno už jsem 
pochopil, že „co je psáno, to je dáno“.  Přečtu-li si někde 
něco, cokoli, speciálně je-li na tom kulaté razítko, věřím 
tomu, co čtu. Protože mám také kulaté razítko, vím, že 
zodpovědnost za to, co jsem napsal, nesu sám a není to 
žádná legrace napsat nebo nakreslit něco, co není pravda. 
Mám sice tzv. „pojištění na blbost“, nicméně není vůbec 
příjemné řešit něco, co jsem napsal v přesvědčení, že to je 
pravda. A vím, že to nejde vyřídit prohlášením, že to nic 
neznamená a není třeba se tím zabývat. Dnes každý chce 
vidět konkrétní papír, konkrétní rozhodnutí, konkrétní kroky 
pro opravu špatného stavu:

Audit závěrečného účtu obce 2018
Ing. František Nerad – kdysi člen rozpočtového výboru ČNR
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Problém je v tom, že jsem byl shodou okolností téhož dne 
na jednání komise partnerství na radnici. Finanční výbor se 
sešel ve třech lidech. Přišli později než naše komise 
a odešli dříve, než naše komise. Nevěřím, že projednali 
a vysvětlili si Závěrečný účet, zvláště když tam nebyl nikdo 

Rada obce navrhnula při projednávání tohoto bodu na 
Zastupitelstvu, že „ ZO schvaluje hospodaření obce 
Strašice za rok 2018 BEZ VÝHRAD“, přestože auditor 
vznesl písemnou výhradu, nejen z mého pohledu dost 
závažnou. Mgr. Sovadina navrhnul úpravu tohoto usnesení 
s tím, že se škrtne „bez výhrad“ a nahradí se slovy „s pod-
mínkou přijetí opatření …“. Vzneslo se proti tomu návrhu 
několik výhrad typu: … to není problém a my ty opatření už 
děláme….; … tahle věta je podle zákona…;  … tohle se 
bude každý rok opakovat do roku 2022…..; atd. Jaká 
konkrétní opatření se udělala nebo udělají, ale nikdo 
pořádně nevysvětlil a ani neodkázal na materiál, kde by se 
o nich normální smrtelník dočetl. Zeptal jsem se předsedy 
finančního výboru Ing. Mezka (ČSSD), jaké opatření 
k tomu udělal finanční výbor? Odpovědi jsem se nedočkal. 
Byl jsem odkázán na zápis finančního výboru na jejich 
jednání dne 24.6.2019, (který se bohužel na webu objevil 
až v den jednání ZO). 

Protože tato věta byla v auditu i vloni, měla by někde být 
zachycena ona požadovaná „opatření podle zákona 
o rozpočtové odpovědnosti“. Když si ale přečteme rozpočet 
na rok 2019, není tam nikde ani jedním slovem zmíněno, že 
toto a toto číslo je tím „opatřením“? Jak má laik, občan obce 
poznat, že obec s tím problémem „něco - cokoliv“ učinila. 

Takže když si v Auditu závěrečného účtu obce přečtu 
poměrně varovnou a burcující větu, že obci hrozí nějaký 
problém s financemi, musím se zeptat, zda to někdo nějak 
řešil, či řeší. No a tuto větu dostali všichni zastupitelé jako 
podklad pro jednání dne 27.6.2019. Je-li pod touto větou 
navíc kulaté razítko, které jen tak každý v tomto státě nemá, 
musím té větě prostě věřit a zodpovědně se zeptat: Proč 
tam ta věta je? Co je třeba udělat, aby tam ta věta příště 
nebyla? Zeptat se odpovědných lidí, zda už udělali a jaká 
„příslušná opatření podle zákona o rozpočtové odpově-
dnosti obec přijala“? 

 https://www.informaceoobcich.cz.

z radnice, který mohl podat vysvětlení. Nevěřím tomu, že jej 
podával předseda výboru. Nevěřím tomu, protože z dá-
vných dob rozpočtového výboru ČNR si pamatuji, že o pe-
nězích se vždy vedly a dodnes vedou dlouhé diskuse. 
Takovéto formální jednání je zbytečná ztráta času a ukázka 
toho, že papír někdy snese všechno, zvláště když na něj 
nikdo nemusí dávat kulaté razítko za svoji osobní 
odpovědnost. Proč nikdo z radnice na toto důležité jednání 
finančního výboru nepřišel? Proč je v zápisu z jednání 
výboru podepsáno něco, co nejde jasně a srozumitelně 
vysvětlit? Proč předseda výboru riskuje, že může být 
obviněn ze lži? Proč netrvá na tom, co už jednou 
Zastupitelstvo schválilo – že na jednání výboru budou 
chodit odpovědní pracovníci z obce? Kdybych já dělal 
předsedu toho výboru a nikdo odpovědný z radnice na to 
jednání nepřišel – prostě neudělám ani zápis, natož abych 
tvrdil, že jsme tam 20 minut něco dělali. Navíc za tři dny ani 
nevím co! 

Když si tam zadáme Strašice, dočteme se: podprůměrné 
hodnocení + rudou šipku nahoru! Je však mnoho dalších 
míst, kde Strašice najdeme. Zatím nedošlo k pozastavení 
příjmů ze sdílených daní, nicméně bylo by dost žádoucí, 
aby někdo na svojí odpovědnost a svým jménem potvrdil, 
že byla provedena taková a taková opatření, která zaručí, 
že se to opravdu nestane.  

Máme na očích příklady, že předvolební sliby sice voliče 
nalákají, nicméně hned po usednutí na politickou židli si 
z těch slibů politici nic nedělají, na rozdíl od lidí s kulatým 
razítkem, kteří prostě lhát nesmějí. Kdyby auditor tu větu do 
Auditu našeho hospodaření nenapsal a byla to pravda, 
přišel by o práci (minimálně o razítko). Nevěřím, že to tam 
napsal jen tak, protože mu zbylo místo na papíru. Jenže 
mnoho politiků si zvyklo, že odpovědnost za to, co dělají, 
říkají je jaksi nezávazné a není třeba to dokladovat a nést 
za to odpovědnost. Mnoho lidí například naskočilo na slib, 

Dnes si lze na webu ověřit spoustu věcí. Když si dáme do 
vyhledávače heslo „zadluženost obcí“ vyskočí tam spousta 
nabídek. Hned první třeba tento odkaz: 
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že se nebudou zvyšovat daně. Rok po volbách se zvyšují. 
Mnoho lidí věřilo tomu, že se konečně udělá důchodová 
reforma. Rok po volbách prosakuje, že se dělat prostě 
nebude. Mnoho lidí se radovalo a raduje se zvýšení 

důchodů. Nicméně dosud jim nedochází, že to jsou peníze 
jejich dětí a vnuků, kteří asi už důchody mít nebudou. No 
nic, od roku 1990, kdy jsme v ČNR brali veřejné peníze dost 
vážně, se život tady dost změnil. K horšímu!

www.domov-pod-brdy.cz



strana 11

BarňákBarňákBarňák
STRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍKSTRAŠICKÝ MĚSÍČNÍK

Srpen 2019 - ROČNÍK XXVI

Lesní Akademie Ferdy 
Mravence

Hned prvních čtrnáct prázdninových dní pořádala naše 
Pionýrská skupina Trojlístek Strašice jako každý rok letní 
tábor v malebném údolí řeky Berounky. Náš tábor byl určen 
nejen pro děti z oddílů naší PS, ale i pro ostatní strašické 
děti a děti z okolí. Na letošním táboře se nás sešlo něco k 
šedesáti mravenců a dalších zástupců hmyzí říše. Letošní 
celotáborová hra měla totiž název Lesní akademie Ferdy 
Mravence. Děti po celou dobu poznávaly přírodu, 
sportovaly, učily se tábornickým dovednostem, ale i 
vzájemné toleranci a spolupráci. I když jsme byli Akademie, 
obešly se děti bez mobilů, počítačů a tabletů a vůbec jim to 
nechybělo. Na ně by totiž nebyl stejně vůbec čas. Program 
byl uspořádán tak, aby se nikdo nenudil, a přesto si i 
odpočinul. Naplánovány byly i dva výlety. Na první výlet 
jsme vyrazili na Ekocentrum Čapí hnízdo, kde jsme strávili 
celý den, abychom si vše pořádně prohlédli. Prohlídka s 
průvodcem byla moc zajímavá a dostali jsme se i do míst, 
kam se lidé, bez průvodce sami nedostanou. Výlet se nám 
moc líbil i přes to, že cesta byla opravdu dlouhá. Na druhý 
výlet jsme vyrazili pěšky, a to do nedalekých Němčovic. 
Tady jsme s dětmi navštívili psí útulek, absolvovali jsme 
prohlídku hasičské zbrojnice a také hřebčína a konírny. Na 
občerstvení jsme zašli do místního hostince, kde se o nás 
postaral sám pan starosta obce pan Ferschmann, který nás 
také odvezl hasičským autobusem zpět do Bujesil. Po 
celou dobu tábora vládla dobrá brouččí nálada, a to také 
díky krásnému letnímu počasí. Všichni jsme odjížděli 
unavení, ale spokojení, že jsme Lesní akademii Ferdy 
Mravence zvládli. Děkujeme všem za přízeň a dovolujeme 
si doufat, že se příští rok zase v tak hojném počtu na táboře 
shledáme. 

vedoucí tábora PS Trojlístek Strašice
Petra Sládková, DiS. 

Příměstský tábor Alenka 
v říši divů

Třetí týden v červenci se ukutečnil v pořadí druhý tábor 
naší PS Trojlístek Strašice. Ten se odehrával v klubovně 
PS Trojlístek pod ZŠ Karla Vokáče.

Celotáborová hra měla název Alenka v říši divů. Tohoto 
tábora se zúčastnilo kolem třiceti dětí nejen ze Strašic, ale 
také z okolí.  Po dobu jednoho týdne děti pomáhaly Alence 
najít meč, kterým skolí draka Tlachapouda. Získaly ho jen 
díky soutěžím společně s Bílým králíkem, kočkou Šklíbou a 
Kloboučníkem.

Také na tomto táboře jsme absolvovali dva výlety, na které 
jsme se vydali retroautobusem z Muzea autobusů ve 
Strašicích. Byla to dálka, ale stála za to. 

První výlet byl do Zruče nad Sázavou, kde jsme navštívili 
zámek, Muzeum panenek, Kolowratskou věž a také dětské 
hřiště s velkou kuličkovou dráhou. 

Petra Sládková, DiS. 
vedoucí příměstského tábora

Druhý výlet byl do Chlumce nad Cidlinou do dětského 
zábavního parku Fajnpark. Bylo to opravdu FAJN. Děti 
jezdily na UFO talířích, jezdili na čtyřkolkách, navštívili 
Dinopark a spoustu trampolín a prolézaček, také bosou 
stezku a v neposlední řadě vodní svět. Všem se na výletech 
moc líbilo a jsme rádi, že nás tam pan řidič z Muzea 
autobusů dovezl. Tímto chceme moc poděkovat Muzeu 
autobusů a těšíme se na další spolupráci. 

Během tábora si děti vyráběly trička, bílého králíka, kterým 
to vlastně všechno začalo, ale také kouzelnou lahvičku na 
krk, kterou zase všechno končí a díky jejíž náplni se děti 
vrátí zpět do světa lidí. Tábor se vyvedl, počasí také, děti i 
vedoucí byli spokojeni, a tak nezbývá než doufat, že příští 
rok se opět všichni na dalším táboře sejdeme.

Náš tábor začínal dnem „Naprdlajs“ a končil dnem, který se 
jmenoval Nádherňajs. Tento den se nám trošku pokazilo 
počasí, to ale nezabránilo dětem, pro Alenku vyzvednout 
meč a předat jí ho, aby mohla zachránit celou Říši divů.
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Obec Strašice uzavřela smlouvu s firmou Černohlávek oil 
na sběr a likvidaci použitého kuchyňského oleje. 7 ks 
speciálních popelnic bude rozmístěno po obci, vždy u již 
zavedeného sběrného místa na tříděný odpad (ve Dvoře u 
Karásků, v Koutě na křižovatce u nástěnky, v bytovkách za 
poštou, u hřiště a za radnicí, v Gumídkově a na Benátkách). 

Děkujeme OÚ Strašice

Šetřete životní prostředí i životnost kanalizace a 
nevylévejte použitý kuchyňský olej do odpadů. Stačí olej 
doma slévat do PET lahví a uzavřené PET lahve vhazovat 
do nádoby na sběr použitého oleje.

Sběr použitého kuchyňského oleje

Použitý kuchyňský olej 
do odpadu nepatří! 
 
- Olej v odpadu tuhne a zanáší potrubí 
- Energeticky a finančně je velice 
  náročné vyčistit kontaminovanou vodu 

- Použitý olej stačí slévat do PET lahví 
- Uzavřenou PET láhev vhodit do 
  nádoby na sběr použitého oleje ve 
  Vaší obci 
- Použitý olej je následně ekologicky 
  zlikvidován 

Jak se nechá použitý olej 
ekologicky likvidovat? 

Ekologickou likvidaci použitého kuchyňského oleje ve Vaší obci zajišťuje
firma Černohlávek OIL 

Do sběrné nádoby:

PATŘÍ: 
- přepálený rostlinný olej 
  a tuk v pevně uzavřených 
  a neporušených PET lahvích.

NEPATŘÍ: 
- směsný (komunální) odpad
  - živočišné tuky (sádlo, lůj)
  - motorový olej 
  - plast (krom lahví s olejem)
  - sklo
  - papír
  - nápojové kartony (europack)
  - Baterie, elektromateriál
  - textil a obuv
  - biologický odpad
  - zdravotnický materiál
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Přijďte na ITEP 2019 pro pamětní minci 
a vydejte se historickým autobusem za zážitky

Srdečně zveme všechny na 15. ročník veletrhu cestovního 
ruchu Plzeňského kraje ITEP, který  se koná ve dnech od 
19. – 21. září. Návštěvníci se mohou těšit na zcela novou 
koncepci veletrhu, nové haly, doprovodný program 
a interaktivní zábavu pro malé i velké, zábavnou soutěž 
„Putujte lehce po Zlaté stezce“. Pestrou nabídku možností 
kam se vydat, turistické novinky a informace z tuzemska 
i zahraničí nabídnou informační centra, města a obce, 
muzea, turistické cíle a vystavovatelé z různých koutů 
světa. K radostem a zážitkům správných cestovatelů patří 
dobré jídlo a pití. Gurmány tedy potěší nejrůznější kuchyně, 
regionální potraviny, moravská, rakouská a italská vína, 
česká a německá piva.

Zavedeme návštěvníky i do podzemí. Během festivalu 
Indrustry Open, který se uskutečnil v polovině měsíce 
června, byl obrovský zájem o jízdy historickými autobusy za 

průmyslovou historií severního Plzeňska. Plzeňský kraj 
proto během konání veletrhu ITEP nabídne tyto zážitkové 
jízdy návštěvníkům znovu. Kaolin je hlavním tématem 
komentované trasy, jejímž vrcholným zakončením bude 
v Nevřeni nově otevřený a jediný přístupný podzemní 
kaolinový důl v České republice. Podrobné informace 
k připravovaným jízdám naleznete na www.turisturaj.cz.
Horkou novinkou je limitovaná edice ražené pamětní mince 
k 30. výročí sametové revoluce. V zářijovém vydání 
měsíčníku Plzeňského kraje bude otištěn poukaz, při jehož 
předložení  na ITEPu bude vydána jedna mince. Své místo 
na veletrhu bude mít i expozice věnovaná tomuto výročí. 
Přijďte zavzpomínat na tyto časy s námi u „áčkového“ stanu 
a ohniště s kotlíkem pod šnůrami plných nostalgických 
fotografií. Přijďte na ITEP 2019!
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Střípky z kultury
 V měsíci květnu a červnu se konaly exkurze zaměřené na 
historii našeho regionu, průvodcem po pamětihodnostech 
zdejšího kraje byl Mgr. Tomáš Makaj. Jednou ze 
zajímavých exkurzí byla návštěva skořického kostela sv. 
Václava, jenž se řadí mezi nejstarší kostely v Brdech a na 
Podbrdsku. Jeho historie sahá až do 13. století. Zájemci se 
mohli seznámit nejen se stavebně historickým vývojem 
tohoto svatostánku, ale také se zajímavostmi, které jsou 
spojené s jeho vnitřním vybavením. Především se jednalo o 
tzv. plaské oltáře či vyřezávané plastiky. 

S prezentací muzea Středních Brd jsme tradičně navštívili 
„Bahna 2019“, kde si návštěvníci mohli nakoupit celou řadu 
muzejních suvenýrů či knih z produkce Brdské edice a z 
plzeňského nakladatelství Starý most. Počasí bylo deštivé, 
a tak si hosté přišli na své. Tradičně nás ve stánku navštívili 
přátele z partnerské obce Markt Hohenfels. 

 V rámci strašického posvícení proběhne křest strašického 
kalendáře na rok 2020. O jeho grafickou podobu se 

Kalendář

Martine, děkujeme za všechno, co jsi dělal a kým jsi byl. 

 Poděkování a vzpomínka
  V měsíci červnu nás postihla smutná událost. Naše řady 
opustil navždy člen kulturní komise Martin Pěnkava, který 
se nezištně podílel na celé řadě akcí pořádaných kulturním 
odborem obce či Komisí pro kulturu sport a turismus. Jeho 
zájem o kulturní dění a historii obce přesahoval běžný 
rámec patriotismu, proto jsme se s ním mohli potkat 
víceméně na každé akci, a to buď jako s hostem nebo 
pořadatelem. Jeho pomoc a nezištnost nám bude chybět. 
Martin byl také aktivním členem ve skautském hnutí, které 
ho provázelo od mládí. Poslední rozloučení s Martinem 
proběhlo v rodinném kruhu. 



postarala Ing. arch. Lucie Laštovičková, text a fotografie 
dodal Mgr. Tomáš Makaj. Realizaci provedla Brdská edice. 
Kalendář bude k dostání na klasických distribučních 
místech Muzeum Středních Brd, Místní knihovna ve 
Strašicích, Obecní úřad ve Strašicích, obchod paní 
Mintorové, hospoda Na Benátkách, restaurace Na poště 
atd.
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V současnosti máme název „Bahna“ víceméně spojen 
s každoroční akcí oslav Dne pozemního vojska, který 
používá název bývalého vojenského cvičiště a střelnice, 
jehož historie začíná v dobách první republiky a souvisí 
s historií strašických kasáren, ač se nachází na katastru 
obce Dobřív. Již v roce 1934 bylo rozhodnuto o zřízení této 
„pěchotní střelnice“ v lokalitě „Bahna“, jejíž tehdejší rozloha 
činila cca. 200 ha. Vzhledem k politické situaci ve střední 
Evropě a nutnosti bránit republiku, nepadaly žádné 
protesty, jako tomu bylo při vzniku dělostřelecké střelnice 
v Brdech. O rok později se začalo s horečným budováním. 
Na jaře roku 1935 byla dokončena potřebná zařízení 
k bezpečnému provozování střelnice. Výměrem okresního 
úřadu v Rokycanech ze dne 22. května 1935 bylo uděleno 
povolení k používání polní pěchotní střelnice v západní 
části vojenského prostoru v Brdech. Střelnici navrhl 
podplukovník Josef Sucharda, který tehdy velel 4. hrani-
čářskému praporu ve Vimperku. Ostrý provoz střelnice 
v roce 1935 poukázal na její poměrně malou rozlohu, dále 
byla také prokázána jistá bezpečnostní rizika při používání 
nových typů zbraní. Dne 23. dubna 1936 bylo oznámeno 
zemským vojenským velitelstvím v Praze, že bude střelnice 
v tomto roce ještě rozšířena přibráním dalších ploch, a že 
dojde k vybudování nových krytů. Na základě tohoto 
rozhodnutí bylo provedeno 7. května 1936 na polní 
pěchotní střelnici místní šetření k projednávání navržení 
dalších bezpečnostních opatření. Léto roku 1936, 
znamenalo pro polní pěchotní střelnici celou řadu změn. 
V jejím prostoru začala výstavba celé řady objektů včetně 
zkušebních bunkrů lehkého opevnění vz.36. Současně 
s výstavbou, probíhala příprava otevřených stanovišť pro 
zkušební střelbu ze zbraně L1, což byl 4,7 cm protitankový 
kanón.   Na konci léta byl schválen program, který umožnil 
vybudování dvou objektů lehkého opevnění s římským 
označením VII a VIII. Jejich vlastnosti odpovídaly typům A 
a C lehkého opevnění vz.36, které bylo kopií bunkru 
z Maginotovy linie ve Francii. Tyto objekty se lišily počtem 
použitých střílen – typ A měl dvě střílny, typ C měl tři střílny. 
Jejich stavbu měla na starosti firma architekta Zdeňka 

Kanón se v roce 1938 stal jedinou protitankovou zbraní, 
která byla instalovaná do střílen srubů těžkého opevnění. 
V té době bylo k dispozici 222 kusů a dalších 6 sloužilo 
k výcviku v kasárnách. Tato zbraň mohla být instalována 
v provedení L1, což byl kanón ve společné lafetě 
s kulometem vz.37, nebo pouze v provedení Q, což byl 
samotný kanón. Ve své době se jednalo o velmi účinnou 
zbraň, která patřila ke světové špičce v protitankové 
obraně. V roce 1937 a hlavně v první polovině roku 1938 
probíhal na střelnici intenzivní výcvik v takzvané polní 
střelbě. 

V roce 1936 byly v plném proudu také zkoušky nových 
zbraní. V rámci tohoto programu vybudovalo Ředitelství 
opevňovacích prací na střelnici dvě zkušební stanoviště 
pro protitankový kanón 4, 7 cm, který byl používán 
v pevnostech pod označením L. Pro uchycení zbraně 
s pancéřovou střílnou byly vybudovány dva betonové 
podstavce, které jsou dodnes patrné. Zde probíhal 
praktický výcvik obsluh a střelecké zkoušky. Ty později 
prokázaly, že bude nutné střelnici dále rozšířit. Praktické 
střelby byly prováděny na pohyblivé terče, které 
představovaly tanky. Kvůli nim byla vybudována speciální 
dráha, zapuštěná pod úrovní terénu. 

Lakomého, která sídlila v Praze. Hlavní činností této firmy 
byla především výstavba opevnění. Dva objekty na 
Bahnech byly určeny především k výcviku osádek, vedle 
nich byly vybudovány i dřevěné napodobeniny řopíků. Tak 
se tehdy říkalo lidově bunkrům podle zkratky ŘOP, což byla 
zkratka pro Ředitelství opevňovacích prací. To řídilo, 
koordinovalo a zadávalo stavby jednotlivých pevnůstek 
externím stavebním firmám. Výše zmíněné cvičné dřevěné 
objekty měly i napodobeniny vnitřních dispozic. V nich byly 
osazeny lafety používané pro pěchotní zbraně. Vojáci se 
tak mohli prakticky cvičit v boji, který měl v případě 
opevněných objektů jistá specifika.

Osudového 15. března 1939 v dopoledních hodinách došlo 
k převzetí strašických kasáren německou brannou mocí. 
Českoslovenští vojáci složili zbraně a byli demobilizováni. 

 Z historie vojenské střelnice na Bahnech

Srpen 2019 - ROČNÍK XXVI
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Od května 1939 začal Wehrmacht v prostoru pravidelně 
cvičit. V červnu bylo cvičiště rozšířeno o okrajové lesní 
porosty a ohraničeno novými výstražnými tabulemi. Dohled 
nad porušováním zákazu vstupu vykonávalo četnictvo.   
Střelnice dostala nový název - „Truppenübungsplatz 
Kammwald“. V Jincích sídlilo velitelství divize, byly zde 
doplňovány jednotky mířící na frontu.  Kasárna ve 
Strašicích sloužili k odpočinku jednotek z východní fronty. 
V roce 1940 se německá okupační správa rozhodla rozšířit 
prostor na stavbu nových střelnic. Na základě výnosu 
říšského protektora z 11. dubna 1940, kterým se nařizovalo 
vysídlení obcí ve vojenských prostorech, byla započata 
akce s vystěhováváním brdských obcí, které patřily do tří 
politických okresů – Rokycany, Blatná a Hořovice. Evakua-
ci řídil Ústav pro péči o přestěhovalce při ministerstvu 
sociální a zdravotní správy. Přesídlovací kancelář sídlila 
v Rokycanech. Během let 1940-1942 byly postupně 
vystěhovány vesnice Přední a Zadní Záběhlá, Padrť, Velcí, 
Kolvín, Skořice, Příkosice, Myť, Štítov, Vísky, Trokavec 
a Hořice. Během válečných let byla postavena na střelnici 
celá řada objektů sloužící především k vlečení terčů. 
Zajímavé byly výcvikové kulisy „Stalingradu“ v prostoru 
Zadních Bahen.

Od roku 1948 získala cvičení na Bahnech intenzivnější 
charakter. Do rozšířených útvarů a nových jednotek byla 
dodávána bojová technika vyráběná v sovětské licenci.  
Horečné zbrojení bylo podmíněno válkou v Koreji v roce 
1953. V kronice strašického pluku je uváděno: „Podle 
rozkazu MNO bylo přistoupeno v armádě k výstavbě 
elektrifikovaných střelnic, které mají za základní účel 
zkvalitnit tankostřelecký výcvik na jedné straně a na druhé 
straně urychlit střelby mechanizací, a tak odstranit mnoho 
ztrátových časů při dosavadním prováděním střeleb.  
Získaný čas je pak možno použít na zlepšení přípravy. Je 
třeba, aby výstavba střelnic se stala záležitostí nás všech 
příslušníků pluku otázkou všech stranických organizací 
a svazáckých organizací.“

V té době střelnice rozdělená na tzv. Přední a Zadní Bahna 
dosáhla největší rozlohy. Nově vybudovány byly elektricky 
ovládané terče včetně pozorovacích věží. Dále byla 
postavena železniční trať pro 6 pojízdných drah v délce 
1500 m. Po změně režimu v roce 1989 docházelo 
k postupnému omezování střeleb. V roce 2004 skončila 
posádka ve Strašicích, a nakonec v roce 2016 pravidelná 
střelba utichla. Bývalá střelnice dnes spadá pod CHKO 
Brdy, které začalo psát jinou kapitolu tohoto území.
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www.plzenskyskart.cz

Provozovna Strašice, areál kasáren

Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00. Tel: 602 414 523, 602 157 925. 

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. 
Likvidace autovraků zdarma.
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